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Onderwerp : Dialoogavond ‘Tijdelijke opvang asielzoekers op De Krabbebossen in Rijsbergen 

Aanwezig : Omwonenden (37), ondernemers van De Krabbebossen, raads- en burgerleden, 

burgemeester Vermue, wethouder Zopfi, ambtelijke projectgroep gemeente 

Zundert, wijkagent, medewerkers COA (Centraal Opvang Asielzoekers), 

gespreksleider Vaessen, en eigenaren locatie Krabbebossen 

Datum vergadering : 10 mei 2023 

Kopie aan : college van burgemeester & wethouders, gemeenteraad 

 

 

Welkom en opening 

De heer Vaessen stelt zich voor als de onafhankelijke voorzitter van de bijeenkomst vandaag. De voorzitter 

heet een ieder welkom en licht het programma toe. De opening doet hij samen met burgemeester Vermue. 

De voorzitter geeft aan dat het fijn is om eerst te starten met de intentie van deze avond. Waarom is deze 

avond georganiseerd op deze locatie?  

 

Burgemeester: De gemeente heeft de afgelopen week gecommuniceerd over voorlopige afspraken rondom 

de opvang van asielzoekers. Eerder is er in september 2022 gecommuniceerd over dit onderwerp. Deze 

avond is bedoeld om alle vragen te stellen en zorgen te delen. Maar mogelijk hebben de aanwezigen ook 

nog tips voor de gemeente of het COA. Het voornemen om een regionale opvanglocatie mogelijk te maken 

is er. Het is belangrijk om te kijken hoe we dit gaan doen en waar we rekening mee kunnen houden.  

 

De historie 

Vervolgens vraagt de voorzitter aan de burgemeester de historie.  

Burgemeester: In 2019 trok het COA al bij de gemeente aan de bel. Juzt was toen in afwikkeling. De 

Krabbebossen kwam in beeld en door het COA werd aangegeven dat zij daar een opvanglocatie willen 

openen. De vraag werd aan de gemeente gesteld hoe wij als gemeente daar tegenaan keken. De vraag 

naar aantal opvangplekken op locatie de Krabbebossen was toen vele malen groter dan het aantal wat nu 

in beeld is. Dat vonden wij niet passend bij de omgeving. Verder zien we de afgelopen periode dat de 

behoefte aan opvangplekken landelijk is toegenomen. Vanuit het Rijk is een dringend verzoek gedaan aan 

gemeenten om opvanglocaties te openen. Daarnaast kijkt het Rijk nog naar de mogelijkheden om 

gemeenten te (kunnen) dwingen. De gemeente Zundert wilde dat laatste niet afwachten. De vraag was 

hoe de gemeente zorgvuldige afspraken kon maken bij een passende locatie. Er werd nagedacht over een 

perspectief naar de toekomst voor de locatie van de Krabbebossen. Uiteindelijk heeft de gemeente besloten 

om onder voorwaarden open te staan om medewerking te verlenen voor een opvanglocatie voor 

asielzoekers.  

 

Vooruitblik naar de toekomst 

De voorzitter vraagt aan de burgemeester hoe de vooruitblik eruit ziet.  

Burgemeester: Het is uiteindelijk aan het COA om een tijdspad te maken nadat het College een definitief 

besluit heeft genomen. Na vanavond is er op 16 mei een raadsbijeenkomst met de gemeenteraad over 

wensen en bedenkingen. Vervolgens wordt de stap gezet om een besluit te nemen door het College van 
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B&W. Eind mei 2023 verwachten we een besluit te kunnen nemen. Vervolgens is het aan het COA om de 

locatie gebruiksklaar te maken. Waarschijnlijk kan de eerste opvang voor AMV na de zomer plaatsvinden. 

   

Dialoogavond 

De voorzitter geeft aan dat er bestuurders en ambtelijke medewerkers aanwezig zijn. Daarnaast zijn er 

medewerkers vanuit het COA aanwezig. De burgemeester geeft aan dat deze bijeenkomst een initiatief is 

van het college en de gemeenteraad. Tijdens de bijeenkomst is het de bedoeling om te luisteren welke 

zorgen en vragen er leven. Vervolgens kan de gemeenteraad wensen en bedenkingen geven aan het 

college. Er wordt ook een verslag gemaakt van deze avond. Het verslag willen we uiterlijk maandag 15 mei 

2023 versturen naar de deelnemers. Er wordt door één van de omwonenden in de zaal aangegeven dat er 

behoefte is aan duidelijkheid. Verder geeft de omwonende aan dat de betrouwbaarheid van de politiek op 

het spel staat. Hij is geschrokken over de brief. Een andere omwonende geeft aan dat zij het een goede 

ontwikkeling vindt. Mensen hebben namelijk recht op een menselijke voorziening en woning. Tot slot geeft 

iemand anders aan dat er ook ondernemers aanwezig zijn welke op de locatie van de Krabbebossen actief 

zijn.  

 

Interview met COA en gemeente 

De voorzitter geeft aan dat hij graag de situatie met betrekking tot de opvang van asielzoekers wil schetsen. 

Hiervoor vraagt hij de medewerkers van het COA zichzelf voor te stellen. Daarnaast wordt gevraagd 

waarom gekozen is voor deze locatie. 

 

COA: Caroline is projectmanager tijdelijke opvang alleenstaande minderjarige vreemdelingen (AMV). Zij 

zijn tussen de 13 en 18 jaar. Verder heeft zij een rol richting de opstart van deze locatie. Denk hierbij aan 

de inrichting van de locatie, het veilig wonen en werken. Fokke is ook projectmanager maar dan voor de 

reguliere tak. Denk hierbij aan gezinnen met of zonder kinderen en volwassen vluchtelingen.   

 

Burgemeester: Deze plek is interessant, omdat hier voorheen een jeugdzorglocatie was. Dat was een hele 

ruime locatie waar jeugdigen verbleven. Alle voorzieningen zijn al aanwezig, denk aan keuken, badkamer, 

woonunits. Daarnaast zijn er geen andere geschikte locaties binnen de gemeente. Bovendien was deze 

locatie al in beeld bij het COA.  

 

COA: Het is belangrijk dat mensen zo veel mogelijk zelfredzaam wonen maar dat je wel regie hebt en houdt 

op wat er gebeurt op een locatie. Verder zorgen we ervoor dat activiteiten goed georganiseerd worden, 

maar ook de mogelijkheid bieden om te bewegen. 

 

De voorzitter vraagt wat regie betekent.  

COA: Dan heb je het over overzicht. De mensen kennen en het gesprek voeren over de toekomst. Wat als 

ze een verblijfsvergunning krijgen en wat als ze dat niet krijgen. De ervaring leert dat als mensen 

ontspannen zijn, het dan veel beter gaat. Het voorbeeld van Breepark van de gemeente Breda wordt 

genoemd waarbij je in de wachtrij moet staan om eten te krijgen of naar de wc of douche te kunnen gaan. 

In de situatie van Breepark is er veel minder ruimte en zelfredzaamheid die gestimuleerd wordt. 

 

De voorzitter vraagt wat er op deze locatie gaat komen. Over welke nationaliteiten hebben we het dan?  

COA: Het gaat dan om asielzoekers, volwassenen al dan niet met kinderen en alleenstaande minderjarige 

vreemdelingen. De meest voorkomende nationaliteiten in de instroom landelijk wordt genoemd (Syrië, 

Afghanistan, Iran, Turkije, Eritrea, Jemen en Somalië). Ter illustratie: Op de locatie in Gilze-Rijen zitten 35 

nationaliteiten. Dit betreft wel een ander type opvanglocatie dan beoogd is op de Krabbebossen. 

Verwachting is dat van de 100% bewoners op deze beoogde locatie Krabbebossen er 85% een 

verblijfsvergunning krijgt en daarmee statushouder wordt. Verder wordt aangegeven dat de gemeente een 

taakstelling heeft. De mensen die al gekoppeld zijn aan deze regio in andere opvangcentra zitten, gaan we 

als eerste plaatsen in de Regionale Opvanglocatie. Het overige wordt opgevuld op basis van de gemiddelde 

afspiegeling in nationaliteiten.  

 

De voorzitter vraagt wie straks het aanspreekpunt is.  

COA: er zijn twee locatiemanagers hier aanwezig. Er is een team voor de AMV en een team voor de reguliere 

bewoners. We gaan één emailadres maken waarmee we 24/7 digitaal bereikbaar zijn. Daarnaast zijn we 

altijd (24/7) telefonisch beschikbaar. Er zijn drie beveiligers aanwezig. We gaan ook een 
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omwonendenoverleg organiseren waarmee we ook in verbinding zijn en blijven met de buurt en 

omwonenden. De gemeente hecht ook waarde aan een omgevingsoverleg. De frequentie zoals het er nu 

naar uitziet is één keer per maand. Het omwonendenoverleg start voordat de opvang hier begint.  

 

De voorzitter vraagt wat de verantwoordelijkheden van het COA zijn op deze locatie. 

COA: als locatiemanager ben je eindverantwoordelijk voor het reilen en zeilen op de locatie. De bewoners 

worden geïnformeerd over regels en veiligheid. Het COA kent ook een maatregelenbeleid. Wanneer je 

bijvoorbeeld rookt op je kamer kunnen we een maatregel nemen. Denk hierbij aan het inhouden van 

leefgeld.  

 

De voorzitter vraagt hoe het samenspel met de gemeente eruit ziet op het gebied van veiligheid.  

Burgemeester: De burgemeester voelt zich en is verantwoordelijk voor de openbare orde en veiligheid. Dit 

betekent dat de gemeente ook op de hoogte is van eventuele incidenten en in gesprek gaat met het COA 

hoe dit te voorkomen. Het is belangrijk om te kijken hoe we verbinding leggen met elkaar als er iets zich 

voordoet. Maar dat we ook werken aan een andere houding en gedrag.  

 

De voorzitter vraagt wat er gedaan wordt als mensen zorgen hebben.  

Burgemeester: Als gemeente hebben we een emailadres en contactpersoon. Hiermee zijn we digitaal en 

fysiek bereikbaar. We sluiten ook aan op het veiligheidsoverleg. Er zijn werkafspraken met het COA welke 

we in concept hebben gemaakt. We bespreken signalen en vervolgens wie wat oppakt. 

 

De voorzitter vraagt aan het COA of de instroom van AMV anders is dan bij de reguliere instroom.  

COA: de jongeren die binnenkomen, zijn waarschijnlijk nog niet door de procedure. Het zijn met name 

jongeren uit Syrië, Somalië en Eritrea. Voor deze doelgroep kennen we ook een maatregelenbeleid. We 

zijn ervan bewust dat zij ook nog moeten leren en tegelijkertijd zich in een vreemd land bevinden. Ook bij 

deze doelgroep zijn we 24/7 aanwezig. Bij de groep AMV is er ’s nachts een wakkere dienst. We moeten 

goed zorgen voor deze jongeren.  

 

De voorzitter vraagt hoe het zit met onderwijs.  

COA: De jongeren verdienen onderwijs, sterker nog ze zijn ook leerplichtig. De verantwoordelijkheid voor 

het volgen van onderwijs ligt bij de gemeente. Hierin trekken we als COA en gemeente samen op. De 

jongeren gaan naar de Internationale Schakelklas (in Breda). In het land zijn -mede vanwege de grote 

instroom van Oekraïense vluchtelingen- wachtlijsten bij verschillende Internationale Schakelklassen. Indien 

de Internationale Schakelklas vol is voelt het COA zich verantwoordelijk om op de locatie voor een passende 

invulling te zorgen. Het is in ieder geval de bedoeling dat alle jongeren onderwijs krijgen.  

 

De voorzitter vraagt in het kader van veiligheid hoe er gezorgd wordt dat het veilig is en blijft.  

COA: Aangegeven wordt dat het niet anders is dan wat je in de buurt doet. Je gaat in gesprek met de 

bewoner (ken je bewoner). Vanuit COA hebben jongeren een eigen mentor. Daarnaast hebben ze ook een 

voogd vanuit NIDOS. Er wordt gekeken hoe de verblijfsplannen worden nageleefd.  

 

De voorzitter vraagt hoe het COA de jongeren voorbereid op het verkeer.  

COA: Het COA bestaat al 30 jaar en heeft daarin ervaring opgedaan wat ze bij de communicatie richting 

de bewoners gebruikt. We zien bijvoorbeeld dat ze met drieën of vieren lopen op het fietspad. Als we 

signalen terugkrijgen dat dit ondanks de voorlichting niet goed gaat, dan gaan we in gesprek met de 

betrokkenen. Ze krijgen theorieles van ons en daarnaast ook fietslessen.  

 

De voorzitter vraagt hoe het gaat bij de volwassen bewoners.  

COA: Dat is deels hetzelfde. Je gaat ze voorlichten, je werkt aan bewustwording en natuurlijk blijven 

communiceren. We hangen bijvoorbeeld posters op voor het oversteken.  

 

De voorzitter vraagt aan de burgemeester wat voor haar het belangrijkste is om het goed te laten landen.  

Burgemeester: Goed contact met de omgeving om goed in gesprek te blijven. In de basis willen we mensen 

een menswaardige plek bieden, hiervoor is ook goed contact met het COA belangrijk.  
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De voorzitter vraagt of je zomaar op het terrein mag komen.  

COA: Hier wordt het hetzelfde als op andere locaties. Er is een poort die dicht zal zijn. Iedereen is welkom, 

maar we willen weten wie op het terrein komen. Als mensen vrijwilligerswerk willen doen dan zijn ze van 

harte welkom. Hebben de bewoners bezoekers, dan is het ook fijn om te weten wie dat zijn.  

 

De vragen uit de zaal 

1. Er komt straks een maandelijks overleg. Wordt dat dan breder gevoerd met meer mensen uit de 

omgeving? Breder dialoog of omwonendengesprek? De behoefte is er in ieder geval. Er zijn mensen 

woonachtig in Effen benaderd, maar zij zijn helemaal niet op de hoogte gebracht. Ze zijn niet 

geïnformeerd door beide gemeenten (Breda en Zundert). Vanuit de zaal geeft één persoon (woonachtig 

in Effen) aan dat Effen wel is geïnformeerd. Door deze persoon wordt aangegeven dat het de vraag is 

hoe ver je moet gaan.  

2. Er is een ontzettend mooi natuurgebied. Hoe wordt er gezorgd voor het natuurgebied (denk aan licht, 

rust, afval)? Hoe gaat het COA hiermee om?  

3. Er komt een poort op de locatie, COA heeft regiefunctie. Hoe gaat dit samen met het ondernemerschap? 

4. De Koperakker ligt naast de locatie van de Krabbebossen. Wij werken met een doelgroep die kwetsbaar 

is. Hoe zien jullie de verbinding met de Koperakker? 

5. Hoe gaan we om met andere culturele achtergronden en veiligheid in relatie tot fietsende meiden naar 

Breda? 

6. Hoe gaan jullie de AMV’ers vermaken, hoe gaat het COA ermee om?  

7. Hoe gaan de AMV’ers naar school?  

8. Is er vermaak voor de kinderen van gezinnen en/of volwassenen? 

9. Hebben de bewoners een auto/vervoermiddel? 

10. Waarom is gekozen voor de kern Rijsbergen en niet andere kernen/locaties? 

11. Hoe is het medische verhaal geregeld (huisarts, tandarts)? 

12. Hoe gaat BV Nederland de kar trekken rondom asielbeleid? Kijk naar het huizentekort. Hoe gaat de 

gemeente Zundert hiermee financieel om? Met andere woorden: hoe gaat de gemeente Zundert deze 

ontwikkeling financieel rondkrijgen?  

13. Krabbebossen is een ruime locatie. Hier hebben nooit 190 jongeren geleefd. Is de indeling over het 

terrein bekend?  

14. Hoe hard staat dat aantal? Eerst is er gesproken over 150. Nu zijn dat er 190. Worden het er over een 

half jaar 250? Hoe hard zijn de grenzen over aantallen? 

15. Welke mensen komen nu hier? Er is gesproken over kansrijke asielzoekers. Hoe ver zitten ze nu in de 

procedure? Wat voor stappen lopen ze als ze naar Nederland komen? Hoe ziet het er uit in de stap 

tussen Ter Apel en Rijsbergen? Wat gebeurt er na binnenkomst Nederland (naar Ter Apel en dan naar 

Rijsbergen)? Als je de krant leest over horrorverhalen, dan heb je het over een termijn van 3 tot 8/9 

jaar. Wat is er al gebeurd vanaf Ter Apel? 

16. Er is aangegeven in de communicatie dat er onderzocht wordt of er een ander pand komt voor 

Oekraïners. Als de oorlog voorbij is, wat gebeurt er dan met het pand waar de Oekraïners zitten en 

eventueel vrij kan komen? Blijft het totaalaantal bij 190? 

17. We kennen horrorverhalen bijvoorbeeld in Gilze-Rijen. Bij wie kan je terecht als er iets wordt gestolen? 

Wat doen we om te voorkomen zodat we niet in dezelfde situatie komen als in Gilze-Rijen?  

18. Is er een professionele veiligheidsanalyse gemaakt voor deze locatie?  

19. Wanneer vinden we het teveel, wat zijn de verwachtingen? Wanneer is te veel overlast te veel overlast? 

Wat als er na 6 maanden te veel overlast is, is het denkbaar dat er dan minder (aantal) bewoners 

worden gehuisvest?  

20. Tijdelijkheid: eerst 3 jaar en nu eventueel 5. Over welke periode hebben we het dan? Hoe hard is 

tijdelijkheid? 

21. Waar is verlenging afhankelijk van?  

22. Hoe lang blijven de mensen hier op de locatie?  

23. Hoe is de invulling van de gebouwen op de locatie, welke functie krijgt de villa bijvoorbeeld? Wordt het 

omheind of niet?  

24. Hoe is de verhouding jongens en meisjes bij de groep AMV? 

25. Hoe denken jullie toezicht en handhaving te organiseren als de mensen hier gehuisvest zijn? 

26. Hoe gaat de gemeente vergunningtechnisch hiermee om (bestemmingsplan, omgevingsvergunning)? 

27. Afspraken die direct gemaakt worden, komt dat in een soort wegwijzer?  
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28. Hoe worden de bewoners wegwijs gemaakt, denk bijvoorbeeld aan vragen van of je een kameel in je 

tuin mag? 

29. Hoe kan je als bewoner, deze opvang steunen? Hoe kan je bijdrage leveren als bewoner? 

30. Wordt het pand buiten het hek (witte huis) ook meegenomen in de ontwikkeling? 

31. Wordt er les gegeven op het terrein zelf? Wordt het pand aan het begin van de weg ook meegenomen 

in de ontwikkeling? 

32. Openbaar vervoer, man was buschauffeur, chauffeur werd bedreigd. Hoe ga je hiermee om? Hoe gaan 

we om met openbaar vervoer en veiligheid hierin? 

33. De bus hier gaat twee keer per uur, buiten vakantie één keer per uur. Kan me niet voorstellen hoe 

mensen naar Breda of vice versa gaan. Is het openbaar vervoer toereikend?  

34. Hoe gaan de kinderen naar school als vervoer? 

35. Heeft de gemeente Zundert een stikstofberekening gemaakt? Hoe gaat de gemeente hiermee om?  

 

Reacties naar aanleiding van de vragen uit de zaal 

COA: Als je een omwonendenoverleg wilt inrichten, moet het wel een goed overleg zijn, geen 40 man. Een 

afvaardiging van 15 omwonenden, en als het dan een afvaardiging is van verschillende doelgroepen die 

met hen in contact staan, dan heb je ook een goed gesprek. Het liefst werken we met afvaardigingen, van 

omwonenden, van ondernemers. Dit wordt ook gedaan in Gilze-Rijen en Oisterwijk. Het maakt het verschil 

met afvaardigingen. We begrijpen de zorgen, daar willen we ook zo goed mogelijk mee omgaan.  

 

COA: Hoe ziet het er straks uit? Hoe gaan we om met natuur, rust ruimte en licht? Volledige transformatie? 

Wat kunnen we verwachten? De locatie is mooi. Vrij goed ingericht. Zoals het er nu uitziet, AMV in een 

apart gebouw. Locatie van de bijeenkomst wordt kantoor. Denk verder aan recreatieruimte en lesruimte. 

Mensen kunnen op het terrein werken, kunnen meehelpen met schoonhouden, denk bijvoorbeeld aan 

straatafval  prikken. Daarnaast wordt aangegeven dat sommige bewoners op een opvanglocatie zich 

schamen voor het gedrag van hun landgenoten. Zij zijn juist dankbaar dat ze hier opgevangen worden en 

willen iets terug doen. Belangrijk om signalen uit de omgeving en hoe met de openbare ruimte wordt 

omgegaan ook aan COA door te geven.  

 

COA: Koperakker, hoe zien we de verbinding? We horen ook graag hoe Koperakker de verbinding ziet. Die 

verbinding geven we samen vorm. Op voorhand hebben we graag goed contact, maar ook op het moment 

dat er iets speelt, horen we dat heel graag. Verder is het de bedoeling om bewoners in de basis structuur 

te geven. Door samen te koken, kamer opruimen, entertainment.  

 

COA: Hoe gaan we om met culturele achtergronden, wanneer er ook meiden van en naar Breda 

fietsen/gaan? Helaas hebben wij ook gehoord van incidenten, het is natuurlijk verschrikkelijk wanneer dat 

gebeurt. We werken nauw samen met gemeente en politie. Als er iets is, graag signaleren en doorgeven. 

Als het dusdanig niet veilig is, dan moeten we optreden.  

Burgemeester: contact tussen politie en COA moet goed zijn en burgemeester voelt zich 

verantwoordelijkheid voor openbare orde en veiligheid en brengt vanuit die rol partijen ook bij elkaar. 

 

COA: Hoe voorkomen we dat we in dezelfde situatie komen als in Gilze-Rijen? Het voorbeeld is bekend, de 

situatie is genuanceerder dan het krantenartikel. Denk aan diefstal. Treedt in die gevallen in contact. Er is 

een vast aanspreekpunt op locatie aanwezig, digitaal en telefonisch aanspreekpunt en aanspreekpunt bij 

de gemeente. Bij diefstal altijd aangifte doen bij de politie. Samen kijken of en hoe het opgelost kan worden. 

Elke bewoner heeft een telefoon, voor verbinding met land van herkomst. Telefoon wordt in Ter Apel in 

beslag genomen en ingelezen en weer uitgereikt. Als bewoners bijvoorbeeld opeens een dure elektrische 

fiets hebben valt ons dat ook op en ondernemen we actie.   

 

COA: Er komt een wegwijzer voor de bewoners. Zal in de loop van tijd ook ontwikkeld worden. Bij definitief 

besluit volgt een update (door de locatiemanager). Omwonendenoverleg kan behulpzaam zijn. Wegwijzer 

komt er zeker.  

 

Burgemeester: Verlenging, over hoeveel tijd hebben we het? Gemeente is 1,5 jaar geleden naar buiten 

gekomen met het bericht over opvang statushouders. Toen stond deze locatie te koop. Vraag ontstond wat 

er met de locatie zou gebeuren. Als gemeente of partij in de regio waren er geen mogelijkheden om iets 

te doen. Vraag naar asielopvang nam toe. Daarna aangegeven dat gemeente open stond voor opvang van 
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circa 150 personen, voor een periode van 3 tot 5 jaar. Dit was het vertrekpunt om tot afspraken te komen. 

Vervolgens zijn we in gesprek gegaan met elkaar. Nu liggen de voorlopige afspraken er. De gebouwen aan 

de linkerzijde van het terrein worden gehuurd van de eigenaar. Deze bieden plaats voor ongeveer 210 

capaciteitsplekken. Er zijn altijd meer capaciteitsplekken nodig dan opvangplekken. Concreet was de vraag 

of de gemeente open staat voor 190 opvangplekken, binnen de capaciteitsplekken van de bestaande 

gebouwen op locatie Krabbebossen. Dat was voor het college uitlegbaar. De opvanglocatie is van tijdelijke 

aard, 3 jaar, en de verlenging van 2 jaar is afhankelijk van de herontwikkeling van het gebied. Met de 

huidige eigenaar, zijn we in gesprek over ontwikkeling. Er zijn procesafspraken gemaakt in een convenant. 

Als gemeente vinden we het belangrijk dat er een toekomstperspectief ontstaat/komt voor het gehele 

gebied. Een toekomstperspectief hebben we niet gelijk paraat. Dat heeft tijd nodig om dat te maken. We 

verwachten dat het toekomstperspectief er binnen de termijn van 3 tot 5 jaar ligt. Uiteindelijk is dus 5 jaar 

de maximale termijn.  

 

Hoe kun je als omwonende een positieve bijdrage leveren? Dit is één van de onderwerpen bij de pinborden.  

 

Burgemeester: Met betrekking tot de vraag over stikstof: bij mijn weten zijn er geen bouwinitiatieven 

binnen de bestaande gebouwen. Als gemeente vullen wij onze publieke rol in. Als er vergunning technisch 

iets relevant is dan is het vanzelfsprekend dat het COA daaraan moet voldoen.  

 

Burgemeester: Als gemeente hebben we gekeken naar directe buren, die het meest direct de gevolgen 

ondervinden van de ontwikkeling. Er is een algemene brief verstuurd naar de bredere omgeving en 

algemene communicatie naar de ring daaromheen. Het meest nauwe contact heeft plaatsgevonden met de 

directe buren. Waar nodig in contact blijven en vragen beantwoorden, om goed te luisteren naar de 

eventuele zorgen welke u heeft.  

 

Burgemeester: Waarom Rijsbergen? Hier is een locatie beschikbaar, die als enige locatie voldoet en 

beschikking heeft over de benodigde voorzieningen.  

 

Burgemeester: Hoe hard zijn de aantallen, qua grenzen? Nu spreken we over een conceptovereenkomst. 

September 2022 was het een voornemen. Nu ligt er een conceptovereenkomst. Zodra de handtekening 

staat is het aantal definitief.  

 

COA: Regie op locatie: hoe het ondernemerschap op locatie in relatie tot regie invullen? We stellen voor 

om zo snel mogelijk onder genot van kopje koffie in overleg te gaan.  

 

Burgemeester: Is er een professionele veiligheidsanalyse gemaakt? Wat wordt er verstaan onder een 

professionele veiligheidsanalyse? Nee die ligt er niet. Het gaat er om dat we goede basisafspraken hebben 

en duidelijke afspraken op de locatie. Als er toch incidenten zijn, dan treden wij in contact. De risicoanalyse 

heeft een plek gekregen in de werkafspraken. We hebben toezichthouders, signalen van onze inwoners, 

inzet van het COA en een betrokken wijkagent. Daarnaast is er een omwonendenoverleg en een 

veiligheidsoverleg. Het is een samenspel waar je op vertrouwt. Wat doet de gemeente extra? Wij zetten in 

op extra toezicht.  

 

COA: Wordt het witte huis ook meegenomen in de ontwikkeling? Nee, dit wordt niet betrokken bij de 

ontwikkeling. Villa hebben we in de voorlopige tekeningen niet nodig.  

 

COA: Hoe lang zitten ze hier? Er is een opvangcrisis in Nederland. Dit bestaat uit 3 problemen. 

Statushouders moeten gehuisvest worden in een sociale huurwoning, waar een tekort aan is. Ze blijven 

daarom langer zitten, kan tot één jaar duren. Dan pas heb je doorstroom. De IND heeft ook te maken met 

een personeelstekort. Bij een asielaanvraag komt soms pas na een jaar duidelijkheid. Hier ligt ook een 

verantwoordelijkheid om statushouders op te vangen in de gemeente. Alle gemeenten moeten zich hiervoor 

inspannen. Wat we nu zien, van 100% van de instroom, krijgt 85% een verblijfsvergunning. Het is ook een 

geopolitiek verhaal. Als mensen geen verblijfsvergunning krijgen, wat dan? Vertrek voorbereiden met IND. 

Hoe lang duurt dat dan? Meestal gebeurt dat binnen half jaar. Afhankelijk van bereidheid en medewerking 

van land van herkomst. Gemiddeld is de verblijfsduur in een opvanglocatie drie maanden. 
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COA: Hoe gaan jullie om met entertainment voor jongeren en volwassenen? Leven met een structuur. Dag 

en nachtritme terugzetten. Ochtend start met ontbijten, leren koken. Elke ochtend en avond hebben de 

AMV een meldplicht. Als het goed is gaan ze naar school, zo niet dan worden er activiteiten georganiseerd. 

Er vinden gesprekken plaats, ook met Nidos. Denk daarnaast aan activiteiten zoals tafelvoetbal, pingpong. 

Kinderen hebben een moneycard. Hiermee kunnen ze pinnen maar geen abonnement nemen op 

sportvereniging. We doen ook privégesprekken. Volwassenen krijgen leef- en eetgeld. Mogen ze werken of 

helpen met de tuin bijvoorbeeld? Ze mogen wel klusjes doen, maar zwart werken wordt een hellend vlak.  

 

COA: Hoe is het medisch verhaal geregeld? GZA (huisartsenzorg voor asielzoekers) en vluchtelingenwerk 

zitten op de locatie. De bewoner kan via de triagebalie bevraagd worden wat het probleem is. Daarna wordt 

gekeken naar verwijzing, als dat nodig is. 

 

COA: Wat is de verhouding mannen en vrouwen? In zijn algemeenheid 80/20 en soms 70/30. 

 

COA: Openbaar Vervoer hoe wordt ermee omgegaan? COA regelt busvervoer als er geen vervoer is om 

bijvoorbeeld naar school te gaan en school te ver weg is om naar toe te fietsen. Dit doe je in overleg met 

elkaar (gemeente). We moeten kijken wat de mogelijkheden zijn. Landelijk heeft COA contact voor 

busvervoer. 

 

COA: COA heeft een locatie met verhoogd toezicht. Indien noodzakelijk kunnen we dit als maatregel 

toepassen (als bewoners niet te handhaven zijn of niet gedragen op de locatie). Het is hier een regionale 

opvanglocatie.  

 

Burgemeester: Hoe gaat de gemeente Zundert dit in financiële zin rondkrijgen? Het grootste deel wordt 

bekostigd door het Rijk aan het COA. Daarnaast krijgt gemeente Zundert geld voor het aantal 

opvangplekken binnen gemeente. Dat geld kan bijvoorbeeld worden ingezet voor extra toezicht.  

 

Burgemeester: Past de opvanglocatie in het bestemmingsplan? Beeld is dat het inderdaad passend is binnen 

het huidige bestemmingsplan. Ook hier vervullen wij wanneer relevant en noodzakelijk als gemeente onze 

publieke taak.  

 

COA: Hoe maak je bewoners wegwijs in deze omgeving? We maken gebruik van pictogrammen om 

gebruiken duidelijk te maken, ze krijgen begeleiding en we voeren gesprekken.  

 

COA: Bekend wat indeling is op terrein? Vlak voordat we openen is het misschien goed om een open dag  

of rondleiding te organiseren.  

 

Afronding vragenonderdeel 

De voorzitter vraagt aan de burgemeester hoe ze kijkt naar het gesprek wat we hier hebben gehad. 

Burgemeester: Het zijn allemaal waardevolle vragen maar herken het ook vanuit de eerdere 

keukentafelgesprekken. De burgemeester doet een uitnodiging om samen te zoeken wat nodig is en wie 

welke rol kan invullen.  

 

Er wordt nog gevraagd naar het aantal Oekraïners wat opgevangen kan worden op de Krabbebossen. 

Burgemeester: We zijn bezig met een onderzoek. Locatie Laguitensebaan verloopt goed (ongeveer 50 

Oekraïners). Het onderzoek voor mogelijkheden voor een Oekraïne opvanglocatie op de locatie 

Krabbenbossen is bovenop de huidige opvanglocatie. Het aantal is nog niet duidelijk en wordt meegenomen 

in het onderzoek. We willen kijken of het haalbaar en mogelijk is. Het worden er in ieder geval niet meer 

als het aantal op de locatie Laguitensebaan. 
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Resultaten vervolgsessie pinborden 

 

VERKEER 

Wat zijn jouw vragen Wat waardeer je? 

Waar loop je 

tegenaan? 

Wat zijn jouw 

ideeën? 

Wat is er nodig om 

de ideeën te 

realiseren?  

Snelheid parallelweg is 

te hoog --> handhaven 

Het is nu al te druk Handhaven parallelweg  

  Tegengesteld 

éénrichtingsverkeer op 

parallelweg 

 

  Inhaalverbod op 

Rijksweg 

 

Drukte verkeer 

Montenslaan i.v.m. 

Koperakker 

 Breder maken, stuk bos 

wegkappen zodat 

rondje kan worden 

gereden 

 

Bereikbaarheid 

omliggende percelen/ 

bedrijven 

 Tweerichtingsverkeer 

parallelweg behouden 

 

  Goede verlichting op en 

rondom het terrein 

 

 

 

COMMUNICATIE MET EN OVER DE OPVANG 

Wat zijn jouw vragen Wat waardeer je? 

Waar loop je 

tegenaan? 

Wat zijn jouw ideeën? Wat is er nodig om 

de ideeën te 

realiseren?  

Korte lijnen:  

- aan de voorkant 

met Koperakker 

- laagdrempelig 

koffie drinken (COA 

en welkom op 

Koperakker) 

- met ondernemers 

in gebouw 9 en 

villa 

Twee kwetsbare 

groepen (asiel + 

school) op één locatie 

Preventie: 

- kinderen elkaar niet 

triggeren (school  

- Koperakker) 

- ieder eigen uitgang 

en parkeerplaats 

gebruiken 

(Koperakker) 

- groene afscheiding 

- zichtbare/herkenbare 

beveiliger (vraag 

vanuit ondernemers 

op terrein) 

Groene afscheiding 

Vooraf afspraken 

maken 

Veiligheid voor 

klanten/cliënten van 

ondernemers op terrein 
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VEILIGHEID 

Wat zijn jouw vragen Wat waardeer je? 

Waar loop je 

tegenaan? 

Wat zijn jouw 

ideeën? 

Wat is er nodig om 

de ideeën te 

realiseren?  

 Verlichting 

Kleuterhuislaan 

(wegen/fietspaden) 

Informatiegestuurde 

toezicht --> op basis 

van signalen vanuit 

omgeving 

 

 Check bij Breda ook of 

verlichting afdoende is 

(en werkt) 

Zichtbaarheid en 

preventief toezicht 

 

  Communicatie --> 

samenwerking met 

Breda --> wat waar 

melden 

 

  Reflecterende kleding 

voor bewoners bij 

donkere wegen 

 

  Koperakker --> bij 

meldingen/alarm 

kapotte ruit --> 

samenwerking met 

beveiliging COA 

mogelijk? 

Op voorhand al goed 

contact met buren om 

eventuele misstanden 

makkelijker te 

bespreken en op te 

pakken 

 

 

WAT KUNNEN WIJ DOEN ALS BUURT? 

Wat zijn jouw 

vragen 

Wat waardeer je? 

Waar loop je 

tegenaan? 

Wat zijn jouw ideeën? Wat is er nodig om 

de ideeën te 

realiseren?  

 Vast aanspreekpunt op 

de locatie is positief 

Moestuintje/bloementuintje 

op locatie 

Materiaal 

  Kennismaking met de 

mensen op de 

Krabbebossen 

op locatie 

  Iets doen met de 

kinderen/voor de kinderen 

Groene handjes 

  Gesprekken met de 

bewoners om te kijken 

waar zij behoefte aan 

hebben 

Vrijwilligers 

  Buurt BBQ Warm 

welkom/gastvrijheid 

  Repaircafé op locatie  

  Elkaars gebruiken leren 

kennen 

 

 

 

 


